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VÁŠ STAROSTA
MICHAL HAZDRA

Milí spoluobčané,

vstupujeme do posledního zimního měsíce, kdy se dny začínají 
pomalu prodlužovat a kolikrát i slunce ukáže svoji sílu a jeho 
paprsky už dovedou zahřát. Je cítit, že se jaro blíží. Tak si držme 
palce, aby nám únor ještě nechtěl předvést něco ze zimního 
repertoáru.

Dokud ještě nejsou úplně vhodné klimatické podmínky pro na-
startování stavebních prací,  připravujeme se  na zahájení oprav 
našich ulic, kterým střídání mrazivého a teplejšího počasí opět 
dost ublížilo. Jakmile to bude možné, hned se do toho pustíme, 
výmolů je po zimě opravdu dost. 

Běží pátý ročník participativního rozpočtu. Opět můžete přijít s ná-
vrhy, jak vylepšit náš Újezd. Vždyť díky participativnímu rozpočtu 
máme například multifunkční hřiště na Rohožníku, nové lavičky, 
hned na jaře přibudou šachové stoly před školou. Do konce 
března je čas projekt vymyslet a doručit jej. Letos jsme v rozpočtu 
vyčlenili celkem 3 miliony korun, nemusíte se tedy držet při zemi. 
Těšíme se na vaše nápady!

Pár slov k uplynulému měsíci. Spolu s projektanty jsme probírali 
návrhy možného řešení parkováni u kolejí z újezdské strany. Vznik-
nout by mělo asi 100 parkovacích míst a cílem je co nejmenší 
dopad na zeleň a také to, aby se minimalizoval kontakt pěších a 
cyklistů s auty. Finišujeme s projektem na přestavbu bývalého bytu 
na novou třídu školky Sedmikráska, abychom mohli požádat o 
financováni na Magistrátu hl. m. Prahy. A nesmím zapomenout ani 
na jednání o nové podobě zdravotního střediska na Rohožníku.

Jsem rád, že mě neváháte kontaktovat se svými podněty. Chodíte 
osobně na úřad, potkáváme se různě v Újezdě, hodně mi i píšete. 
Snažím se reagovat co nejrychleji, ale někdy si k dané věci potře-
buji zjistit detailnější informace. Proto prosím o trpělivost. 

Přeji vám krásné dny.
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ZPRÁVY
Z RADY

3. 2. 

ČLENSKÁ 
SCHŮZE       
KAS

23. 2.

VÝTVARNÁ 
DÍLNA: 
MASKY
Pořádá DDM
od 16 hodin    
Polyfunkční dům

22. 2.

VYCHÁZKA 
STAROU 
PRAHOU
Pořádá SPCCH
Více na str. 25

7. 2.

TOMÁŠ BÍM
Vernisáž výstavy
od 18 hodin
Café galerie
Zelený dům

9. 2. 

KERAMICKÁ 
DÍLNA
Pořádá DDM
od 16 hodin      
Polyfunkční dům

V LEDNU DO UZÁVĚRKY TOHOTO ČÍSLA ÚZ ZASEDLA 
RADA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 21 POUZE JEDNOU,        

A TO 16. 1. 2024.  
PLÁN KONTROL Schválila plán kontrol hospodaření Úřadu 
městské části Praha 21, příspěvkových organizací (základní a mateřské 
školy) a přidělených dotací, finančních darů a příspěvků pro rok 2024.

ODMĚNY ČLENŮ VÝBORŮ A KOMISÍ Schválila odměny 
pro členy výborů a komisí, kteří nejsou členy Zastupitelstva městské 
části Praha 21. Poprvé tak budou na základě nových pravidel přijatých 
Zastupitelstvem městské části Praha 21 odměněni členové poradních 
a kontrolních orgánů rady a zastupitelstva za svou práci pro naši 
městskou část.

NESOUHLAS SE ZASTAVENÍM EXEKUCÍ Nesouhlasi-
la se zastavením exekučních řízení u osob, které mají dluhy vůči MČ 
Praha 21.

DAR PRO ORGANIZACI CESTA DOMŮ Schválila finanč-
ní dar ve výši 20 tisíc Kč pro organizaci Cesta domů, z. ú. Cesta domů 
poskytuje služby domácího hospicu a velmi si této aktivity vážíme. Tyto 
služby jsou poskytované i klientům z naší městské části.

Michal Hazdra, starosta

KALENDÁRIUM NA ÚNOR

KLUBOVNA SENIORŮ 
se koná 14. a 28. února od 9.30 hod.
v přízemí Polyfunkčního domu. Přijďte si popovídat.

Kateřina Bláhová, Zuzana Dastychová, Alena Motejlová

21. 2. 

BESEDA 
PRO RODIČE 
Nikotin. sáčky 
a energetické
nápoje
od 17 hodin
ZŠ v Polesné ul.

od 14.30 hodin          
Jídelna MZŠ, 
vchod z Čentické 
ul.

DOČASNÉ OMEZENÍ
ODBORU VHČ

Kvůli mimořádné události došlo k náhlé a nečekané personální 
změně na odboru VHČ, správy bytů a údržby. Musíme proto 
dočasně omezit provoz tohoto odboru a je možné, že vyřizování 
některých vašich žádostí se i přes veškerou naši snahu prodlou-
ží. Půjde především o žádosti o změnu výše záloh na služby 
či přihlášení nebo odhlášení osoby v bytě. Aktuálně prosíme 
občany, aby se před návštěvou tohoto odboru nejprve spojili 
s referentkami a termín návštěvy si dohodli předem. Vyvíjíme 
maximální úsilí, abychom co nejdříve situaci vyřešili. 

JAROSLAVA BENDOVÁ, VEDOUCÍ ODBORU VHČ, SPRÁ-
VY BYTŮ A ÚDRŽBY:

tel.+420 281 012 982
E-MAIL: JAROSLAVA.BENDOVA@PRAHA21.CZ

KATEŘINA HEIDRICHOVÁ, REFERENTKA ODBORU VHČ, 
SPRÁVY BYTŮ A ÚDRŽBY:

tel.+420 281 012 958
E-MAIL: KATERINA.HEIDRICHOVA@PRAHA21.CZ
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24. 2.

DOBRODŮŽENKA
Hraje divadlo Elf
od 10.30 hodin
Polyfunkční dům

NOVÉ PARKOVÁNÍ
U NÁDRAŽÍ
Úřad MČ Praha 21

23. ledna proběhlo setkání nad návrhy variant projektu parko-
vání na nádraží, které vznikne podél kolejí. Cílem je minimální 
dopad na zeleň, co nejmenší interakce vozidel s cyklisty a pě-
šími a dostatečná kapacita parkovacích míst včetně těch pro 
elektromobily. Navazujeme tak na studii, kterou jsme společně 
s Institutem plánování a rozvoje Prahy – IPR definovali budoucí 
podobu tohoto prostoru. V místě vznikne až 100 řádných parko-
vacích míst a dostatek stojanů pro kola.

25. 2.

DĚTSKÉ KINO
od 16 hodin    
Divadelní sál ZŠ

29. 2.

BESEDA
S PETREM 
KUČEROU,
ředitelem NKP 
Vyšehrad
od 17 hodin
Kinosál ZŠ

2. 3.

ČLENSKÁ 
SCHŮZE
SPCCH
od 14 hodin    
Jídelna MZŠ, 
vchod z Čentické 
ul.

ODEŠLA
LENKA PILNÁ

     Úřad MČ Praha 21

S hlubokou lítostí oznamujeme, že nás 19. ledna        
nečekaně navždy opustila naše kolegyně a pro mno-
hé z úřadu také skvělá kamarádka Lenka Pilná. 

Lenka pracovala na našem úřadě několik let, začínala 
na odboru sociálních věcí a poslední roky působila na 
odboru vedlejší hospodářské činnosti. Byla vždy plná 
optimismu a šířila skvělou energii, a to ocenil každý, 
kdo se s ní setkal, nejen kolegové, ale i občané. 

Leni, děkujeme, že jsme tě mohli poznat a posíláme 
pozdravy do nebe.
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Zápis do školičky 
právě zahájen!
www.unicornschool.cz/zapis
www.andelska.cz/zapis

Zavolejte nám: +420 777 515 515

	RESPEKTUJÍCÍ PŘÍSTUP
	PRVKY MONTESSORI 
 PEDAGOGIKY
	BIO STRAVOVÁNÍ
	INDIVIDUÁLNÍ PŘÍSTUP
	POZITIVNÍ MOTIVACE
	BEZPEČÍ

Unicorn School
Lesní 816, Šestajovice
www.unicornschool.cz/zapis

Mateřská školka Andělská
Čenovická 1085, Újezd nad Lesy
www.andelska.cz/zapis

Přijímáme děti od 1 roku do malé dětské skupiny pracující na principu 
respektující výchovy a komunikace, jsme rádi s dětmi venku na zahrádce, 
na procházce v lese, máme nadstandardně kvalifikovaný tým a lektorky 
angličtiny. Pracujeme v malých skupinkách max. 6 dětí na jednu pečující osobu.

Rezervujte si místo a termín prohlídky.
Vybírat můžete z našich dvou poboček:

UNICORN INZERCE_ver3.indd   1UNICORN INZERCE_ver3.indd   1 27.12.2023   18:1027.12.2023   18:10

Inzerce
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6x REKLAMNÍ PLOCHA  
O ROZMĚRU 58 CM x 83 CM

• plocha desky včetně rámu 59,5 cm x 84,2 cm

• umístěná na Polyfunkčním domě 
(Starokolínská 2300).

Doba určitá od 30 dní do 90 dní, nájemné na 30 dní 
bez DPH 600 Kč, nájemné na 90 dní bez DPH 1 500 Kč

BLIŽŠÍ INFO 
Jaroslava Bendová / tel. 281 012 982
jaroslava.bendova@praha21.cz

NEBYTOVÝ PROSTOR  
O VÝMĚŘE 15,7 M²

• prodejna nepotravinářského charakteru.

• Prostor se nachází na konečné MHD Sídliště 
Rohožník.

i

pronájmy

PŘEDSTAVUJEME ÚŘAD:
ODBOR ŽIVOTNÍHO 
PROSTŘEDÍ A DOPRAVY
Martina Bauerová

Pokračujeme v poznávání našeho úřadu a jeho jednotlivých   
odborů. Tentokrát jsme strávili den s našimi kolegy z odboru 
životního prostředí a dopravy. Tito sympatičtí odborníci se sta-
rají o to, aby se nám v Újezdě dobře žilo, a aby zůstal i nadále 
stejně zelený a přívětivý. Mají na starosti péči o stromy, keře 
a záhonky v naší městské části, hlídají, aby dřeviny v našich 
parcích byly zdravé a naše ovzduší nebylo znečištěné. Vydávají 
také rybářské a lovecké lístky – v Újezdě jsou prý tisíce aktivních 
rybářů. 

K důležité agendě také patří nakládání s odpadem. Jsou            
to právě oni, kdo řeší tříděný odpad nebo velkoobjemové kon-
tejnery. Neméně důležitou částí jejich práce je doprava: zabýva-
jí se třeba uzavírkami, připojením na komunikace, zábory nebo 
objízdnými trasami. Do toho spadá i odstraňování vraků, které 
někdo na našich silnicích zanechal. To je někdy tak trochu detek-
tivní práce, při které se musí vypátrat majitel nepojízdného vozi-
dla. A možná na první pohled méně viditelnou, ale velmi pod-
statnou část jejich práce tvoří vydávání stanovisek ke stavbám. 
Když chce v naší městské části někdo stavět nebo provést větší 
rekonstrukci, potřebuje stanovisko tohoto odboru. Zkoumá se v 
něm právě dopad stavby na životní prostředí. Těchto stanovisek 
vydají kolegové každý rok okolo tří stovek. A s kým máme tu 
čest? Životním prostředím a dopravou se u nás zabývá Martina 
Vrbková, Tereza Šurdová, Martin Švejnoha, Andrea Skalníková a 
celý odbor zkušeně vede Jiří Hardt.
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SUCHEJ ÚNOR ZAČÍNÁ
Alena Motejlová

Suchou cestou! S tímto heslem startuje 12. ročník kampaně       
Suchej únor, která se snaží šířit osvětu, že nepít alkohol je zce-
la v pořádku a je normální a správné, když někomu záleží na 
jeho zdraví. „Suchej únor letos nebude jen o měsíci na suchu.          
Pro zapojené Sušiče máme připravenou celou řadu příležitostí, 
jak se bavit i bez alkoholu a benefitů v podobě on-line trénin-
ků, netradičních receptů, zajímavých webinářů, které jim pomo-
hou zatočit s nudou a zároveň umocní únorovou proměnu,” říká   
Martina Bulánková, šéfka kampaně Suchej únor.

Průměrný Čech vypil předloni 143 litrů piva, téměř 20 litrů vína 
a 7 litrů lihovin. Abstinentů nebo těch, kdo pijí jen mírně, je při-
tom v populaci necelá třetina. Spotřeba alkoholu na jednotlivce 
sice klesá, ale počet těch, kteří po něm sáhnou téměř denně, 
je stále 10 %.

Suchej únor se stal kampaní, která pro mnohé neznamená       
jenom měsíční detox od alkoholu, ale celkovou očistu spoje-
nou se zdravým životním stylem a chutí udělat pro sebe něco 
smysluplného. Stejně jako inspirovat ostatní. Úspěch kampaně 
dokládá i 53 % účastníků, kteří s pitím zvolnili i po skončení akce. 
Mezi nejčastěji zmiňované benefity patří lepší spánek, čistá hla-
va, omezení kouření či více energie. Přidejte se, více informací 
naleznete na www.suchejunor.cz. Podpořte kampaň, která po-
máhá měnit životy k lepšímu, ale hlavně podpořte sebe na své 
vlastní cestě ke zdravějšímu já. 

ZMĚNY NA RADNICI:
EXSTAROSTA
A JEHO KOLEGOVÉ 
V NOVÝCH ROLÍCH
Martina Bauerová

Určitě víte, že na naší radnici došlo před časem k personál-
ním změnám. Novým starostou se stal Michal Hazdra, bývalý        
starosta Milan Samec nově bude radním pro územní rozvoj.    
Lucie Filipinská, která dříve působila na pozici místostarostky, se 
jako radní bude starat především o školství. A radní Alena Mo-
tejlová je nově místostarostkou. Co nyní na naše kolegy čeká? 

„Na pozici starosty mezi mé gesce, kromě dalšího, patřil přede-
vším územní rozvoj. Dokázali jsme i díky tomu Újezd posunout     
o pěkný kus dále a realizovat zajímavé projekty. Mnohé další 
jsou ve fázi finálního schvalovacího procesu nebo se nyní při-
pravují. Rád bych je dokončil a k tomu je můj post radního pro 
územní rozvoj naprosto ideální,“ sděluje Milan Samec, který byl 
donedávna u Újezdě starostou. Zároveň říká, že by se rád vě-
noval sportu. „Chystáme pro občany mnohá překvapení. Mohu 
ale slíbit, že s přerážením Ytongu je konec. To nyní přenechám 
panu starostovi,“ dodává s úsměvem. 

LUCIE FILIPINSKÁ CHCE VYLEPŠIT ŠKOLKU
Lucie Filipinská byla v naší městské části místostarostkou. Teď 
se jako radní bude věnovat velmi důležité oblasti: školství. Pod 
to spadá také životní prostředí a knihovna. „V současné době 
pracujeme na rozšíření kapacity MŠ Sedmikráska, abychom       
v budoucnu již nemuseli využívat detašovanou budovu a všech-
ny děti byly pod jednou střechou. MŠ Sedmikráska se rozros-
te o další učebnu, která vznikne z bývalého bytu v areálu MŠ.            
Z nové učebny bude i přímý vstup na zahradu. Věřím, že pro 
mnohé rodiče i paní učitelky bude tento nový prostor přínosem,“ 
popisuje svoje plány. 

A na závěr si představíme novou místostarostku Alenu Motejlo-
vou. Ta se od komunálních voleb v roce 2022 věnovala zdravot-
nictví a sociální politice, od loňského listopadu jí přibyla ještě 
kultura, která je její srdeční záležitostí. 

Do budoucna má Alena Motejlová celou řadu plánů: „Zpra-
covává se záměr řešení rekonstrukce zdravotního střediska na    
Rohožníku a zároveň pracujeme na realizaci rodinného centra. 
A i v tomto roce se můžete těšit na řadu kulturních akcí, které 
pro vás připravujeme. Mohu prozradit, že opět proběhnou Ča-
rodějnice, těšit se můžete na oblíbený Beerfood festival, slavíme       
90 let školy a čeká nás mnoho dalšího,“ poodhalila nám. Přeje-
me kolegům v nových rolích mnoho elánu a úspěchů. 

ALENA MOTEJLOVÁ PLÁNUJE REKONSTRUKCI ZDRAVOTNÍHO 
STŘEDISKA
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MÍSTOSTAROSTA
RICHARD KOZA: 
ÚJEZD JE SKVĚLÉ
MÍSTO K BYDLENÍ
Představujeme našeho nového místostarostu.                            
Ing. Richard Koza vstoupil do politiky i proto, aby se         
u nás v Újezdě žilo zase o něco lépe. Bydlí tady rád             
a nejčastěji tráví čas na zahradě nebo s rodinou na pro-
cházkách v lese. A co by tady rád změnil? Líbilo by se 
mu u nás vytvořit centrální náměstí. O tom a o mnohém 
dalším jsme si povídali v našem rozhovoru.

Martina Bauerová

JAK DLOUHO SE POHYBUJETE V POLITICE? A JAKÁ BYLA ČI JE 
VAŠE MOTIVACE PRO VSTUP DO NÍ?
Do místní ODS jsem vstoupil v roce 2020 během covidu.          
Motivem bylo mimo jiné jednání politiků, respektive úředníků, 
kteří nesmyslným a diletantským způsobem ovlivňovali masy 
lidí. Uvědomil jsem si, že jen jako aktivní člověk mám šanci                
v budoucnu v podobných případech zasáhnout proti svévoli          
a proti hloupému rozhodování ad hoc.

CO BYSTE SI VE VAŠÍ NOVÉ ROLI PŘÁL DOKÁZAT? CO JE VA-
ŠÍM CÍLEM?
Chtěl bych alespoň o milimetr přispět k tomu, aby se všem          
v Újezdě žilo zase trochu lépe. Plánované věci bohužel nejdou 
ani rychle, ani přesně podle plánu. Jsem podstatou lakonic-
ký člověk, takže se zasadím o odstranění zbytečných průtahů          
a neplodných diskuzí. Lidé by si měli uvědomit, že za své živo-
ty jsme především odpovědní my sami a pokud něco chceme, 
musíme primárně my (nikoli okolí) začít konat nebo minimálně 
učinit první výkop. Úsilí a práce holt „bolí“ a bez vlastního při-
činění to nejde. 

MÁTE NĚJAKÉ KRÉDO?
Ano. Plně souhlasím s tetou Kateřinou ze Saturnina v tom,            
že každý je strůjcem svého štěstí. Moje životní zkušenosti doklá-
dají, jak velmi pravdivé to je. K tomu se váže i to, že štěstí přeje 
těm připraveným. Pokud se člověk snaží, dříve nebo později 
nějaké to štěstí dorazí. Pokud však pouze pasivně čeká na to, 
co za něj udělají ostatní, nemusí se dočkat nikdy. 

CO SI MYSLÍTE, ŽE V ÚJEZDĚ CHYBÍ, A NA ČEM VY OSOBNĚ 
BYSTE RÁD ZAPRACOVAL?
Bylo by hezké mít v Újezdě náměstí, centrální bod, zkrátka místo 
setkávání. Netěší mě, že to dnes supluje parkoviště před nákup-
ním střediskem. Urbanisticky je naše městská část shluk domů 
podél hlavní silnice – což je nic moc. Těším se na vybudování 
obchvatu, tím se částečně zklidní vnitřek. Ke klidnému centru 
obce by se pak hodila i jedna hezká restaurace „na úrovni“. 
Třeba se toho v budoucnu někdo chopí. 

JAKÉ JE VAŠE OBLÍBENÉ MÍSTO V ÚJEZDĚ?
Újezd mám rád, je to podle mě skvělé místo k bydlení. Rád 
pobývám na zahradě a často chodíme s rodinou do lesa na 
procházky.
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TEMNÝ HVOZD 
V OHROŽENÍ
Blahoslav Hruška

Klánovický les, který tragickou událostí z loňského prosince ne-
chvalně vstoupil do českých médií, je s více než 1000 hekta-
ry plochy největším lesním komplexem Prahy. Fakticky až do        
19. století než v něm tehdejší majitelé panství, tedy Lichtenštej-
nové, rozjeli těžbu dřeva ve velkém, platil za temný hvozd, ve 
středověku byl Vidrholec, jak se mu přezdívalo, dokonce opa-
kovaně útočištěm lapků. Velká část lesa ustoupila díky výstav-
bě Újezda i Klánovic, cenné části ovšem zůstaly. Jádro lesa je 
dnes chráněno v rámci dvou přírodních rezervací (Klánovický les                  
a Cyrilov), prameniště Běchovického potoka, které ovšem neleží 
v katastru Újezda, je pak vedeno jako přírodní památka. 

Jak ovšem vyplývá z loňského Plánu péče o přírodní rezerva-
ci Klánovický les na roky 2023-2029, kterou si Magistrát hl. m.     
Prahy nechal vypracovat od společnosti Salvie-ekologický in-
stitut, unikátní části původního druhově pestrého lesa jsou čím 
dál více ohrožovány. A může za to člověk: i když lidé jsou v 
tom tak trochu nevinně. Jenže původně okrasné rostliny, které 
v okolí vysadili, se agresivně šíří právě do nejcennějších částí 
lesa. Zpět k pozitivnímu: Klánovický les má řadu funkčních eko-
systémů, mezi něž patří vlhké acidofilní doubravy, dubohabřiny 
či jasanovo-olšové luhy a nadále disponuje výčtem chráněných

rostlin i živočichů, kteří tu žijí. I když třeba kosatec sibiřský nebo 
prstnatec májový, který figuroval v botanickém průzkumu z roku 
2005, už loni potvrzen nebyl. Na druhou stranu v tůních u trati 
najdeme kriticky ohroženého čolka velkého nebo skokana skře-
hotavého, při troše štěstí lze v Klánovickém lese zahlédnut také 
netopýry, zejména nad smrkovými porosty polétávají krahujci. 

Plán péče obsahuje ale i méně radostná zjištění. Tak například 
vlhké části lesa kvůli suchu postupně mizí a doubravy nahrazují 
habry a lípy. Nebezpečím může být pro ekosystémy také ne-
vhodná výsadba borovice. Tím nejhorším faktorem je ale šíření 
invazivních druhů, které jinak platí za okrasné a na zahradách 
a v parcích jsou celkem běžné. „V posledních letech se masivně 
šíří severoamerická střemcha pozdní. Nejhojnější je v ruderál-
nějších lesích, nicméně už proniká i do těch nejkvalitnějších a 
dosud zachovalých porostů,“ uvádí zpráva. Ekologové v ní zmi-
ňují i další nepůvodní druhy: dub červený, akát a celík obrovský, 
příbuzný zlatobýlu, který k nám byl zavlečen ze Severní Ameriky. 
Zejména Blatovského potoka se pak týká omamně vonící ne-
týkavka žláznatá, která zapleveluje břehy vodních toků i jinde          
v Česku. 

„Zbavit ekosystém úplně invazních druhů je pravděpodobně 
nereálné, nicméně je nutné jejich invaze neustále potlačovat,“ 
konstatuje plán péče. Jak to tak vypadá, spíše než sázení stro-
mů, které je kromě sběru odpadků asi nejběžnější výpomocí, 
by „náš“ les potřeboval permanentní boj s nepůvodními druhy.      
To ovšem jedna brigáda jen tak nespraví.
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I LES BY MĚL BÝT
KRÁSNÝ
Revír Klánovického lesa má přes tisíc hektarů a sahá od 
Xaverova až do Úval. Přibližně v jeho středu je hájovna, 
kde úřaduje revírnice Adéla Krpejšová. O tom, že les musí 
nejen plnit hospodářský a rekreační účel, ale měl by při-
tom zůstávat i hezký na pohled, si povídala s ÚZ.

Blahoslav Hruška

JAK JSTE SE DOSTALA K LESNICTVÍ?
Pocházím z Polabí z rodiny zemědělců, tatínek je myslivec,         
a navíc vyučený těžař dřeva, takže jsem k lesu od mala měla 
blízko. Když jsem se rozhodovala, kam na školu, lavírovala jsem 
mezi zemědělstvím a lesnictvím. Od farmaření mě ale rodiče 
odrazovali, takže jsem šla na Fakultu lesnickou a dřevařskou na 
České zemědělské univerzitě a po škole nastoupila k Lesům ČR.

DO LOŇSKÉHO DUBNA JSTE BYLA ADJUNKTKOU, CO TO OB-
NÁŠÍ?
Adjunkt je lesník, který se připravuje na svou profesi. Obvykle 
taková praxe trvá dva až tři roky. V mém případě to znamenalo 
seznámit se s lesy v Lesní správě Brandýs nad Labem, kam 
spadá i Klánovický les. Celkem je to 16 revírů, které sahají od 
Kralup až ke Kolínu. Jako adjunktka jsem nejvíc času strávila      
v Hlavenci a pak tady u vás, kde jsem se nakonec stala revírnicí. 

CO VŠECHNO DĚLÁ REVÍRNICE? NA PRVNÍ POHLED SE ZDÁ, 
ŽE JSTE TAKOVÁ MANAŽERKA, PROTOŽE NA PRÁCI JSOU TU 
OUTSOURCOVANÉ FIRMY…
Ta řekněme manažerská profese je jen částí toho, co dělám. 
Dohlížím na to, jak se v lese hospodaří, a to podle desetiletého 
lesního hospodářského plánu, který stanovuje celkový objem 
těžby, povinnost výchovy porostů do 40 let věku a zajištění dru-
hové pestrosti při obnově lesa. Náš plán má platnost do roku 
2031. Vyznačuji v terénu veškerou těžbu: nahodilou, výchovnou 
a mýtní. Cílem je nejen hospodářské využití dřeva, ale také ob-
nova lesa, ať už umělá, tedy vysazování stromků, nebo přiro-
zená. Ta má daleko více výhod, třeba zachování genotypu z 
mateřských stromů. Zajišťujeme tak druhovou pestrost a stabili-
zujeme porosty.

Na starosti mám i spolupráci s dalšími aktéry, kteří se kolem 
lesa točí. Jsou to třeba ochranáři z magistrátu, protože v re-
víru jsou dvě přírodní rezervace a jedna přírodní památka.                 
A pak také myslivecké sdružení Šesterák, které má v lese ho-
nitbu. Jsem ve spojení s občanskými spolky, řada z nich les 
dobrovolně uklízí. 

Spolupracuji samozřejmě s dobrovolnými hasiči z Újezda i Klá-
novic. Když spadne strom přes cestu, obvykle ho uvolňují právě 
oni a zejména v létě vyjíždějí k požárům. Hodně času trávím       

v terénu, i tady v kanceláři ale bývá živo. Na starosti mám totiž 
také uzavírání smluv o samovýrobě, kdy Lesy ČR jednotlivcům 
prodávají souše za cenu palivového dřeva. A musím říct, že 
zájem o to, přijet si do lesa pokácet a odvézt vlastní strom,            
je opravdu velký. 

JE KLÁNOVICKÝ LES NĚČÍM SPECIFICKÝ? CO NA NĚM MÁTE 
RÁDA?
Řekla bych, že je druhově pestrý, nejsou tu žádné rozsáhlé      
monokultury. Na klánovické straně najdete krásné borové par-
tie, na újezdské zase dubovo-habrové porosty. Klánovický les 
má také velké rekreační využití, svým charakterem se blíží spí-
še lesoparku. Jezdí se tu na kole, běhá, chodí se na procház-
ky. Mimo jiné i proto se snažíme, aby po mýtní těžbě vznikalo        
minimum holin. Les má i svou estetickou stránku a měl by na něj 
být hezký pohled. 

A JAK SE K LESU MÍSTNÍ CHOVAJÍ?
Podle mě ho mají rádi a většinou se chovají zodpovědně.     
Opakovaně se tu ale bohužel objevují některé nešvary. Tak tře-
ba psi bez vodítka, puštění na volno, kteří si navíc nic neděla-
jí z povelů svého páníčka. Nebo vyvážení odpadu ze zahrady        
na kraj lesa, který opravdu není skládkou ani smetištěm. O to 
víc bych chtěla poděkovat všem, kterým na lese záleží. 
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NOVINKY Z MÍSTNÍ KNIHOVNY

• PAULA STERN – KÁVOVÁ DYNASTIE
• RUTH KVARNSTRÖM – PEKÁRNA SVATEBNÍCH KOLÁČKŮ
• ISABEL ALLENDE – DLOUHÝ OKVĚTNÍ PLÁTEK MOŘE
• BEATE RYGIERT – DŮM KNIH
• CORINA BOMANN – BARVY KRÁSY 3.
• DAVID LAGERCRANTZ – NENÁVIST
• JAN GARDNER – DEVÁTÝ NEZNÁMÝ
• LADISLAV BERAN – SLZY GALERKY
• COLLEEN HOOVER – NÁMI TO ZAČÍNÁ
• LYNDA RUTLETGE – SE ŽIRAFAMI NA ZÁPAD
• HANA WHITTON – ANEŽKA Z KUENRINGU
• MARTIN MORAVEC – MAREK DVOŘÁK: MEZI NEBEM         

A PACIENTEM
• ZDENĚK POHLREICH – ZLATÁ KLASIKA: RECEPTY PROVĚŘE-

NÉ ČASEM
• JAN HOCEK – ČESKOMORAVSKÁ STEZKA, SEVERNÍ STEZKA

PRO DOSPĚLÉ PRO DĚTI
• JURGA VILÉ – SIBIŘSKÉ HAIKU
• BÁRA DOČKALOVÁ – TAJEMSTVÍ OBLÁZKOVÉ HORY
• PETR HORÁČEK – O SOVIČCE
• SVEN NORDQVIST – JAK MĚL FIŠKUS PIFKU                      

NA KOHOUTA
• JANA JŮZLOVÁ – NASEDAT, JEDEME: VELKÁ JÍZDA           

DĚJINAMI AUT
• PETR KOTOUŠ – VELKÁ KNIHA KOSTÍ
• CESTA DO STAROVĚKU: OBRÁZKOVÝ PRŮVODCE             

DĚJINAMI SVĚTA
• GUINNESSOVA KNIHA REKORDŮ 2024
• SPOLEČENSKÉ HRY: UBONGO JUNIOR 3D; ÚNIKOV-

NA; VĚDOMOSTNÍ PEXESO, ANGLIČTINA V KOSTCE,                
LUŠŤOVKY A JINÉ

AKADEMIE VE ZNAMENÍ
ANTICKÉHO ŘÍMA
Petr Mach

V únoru začíná tentokrát již XXXIX. Újezdská akademie. Kapito-
lami z dějin římské kultury (III.) nás provede lektor PhDr. Pavel 
Titz, PhD. Začneme v době jednoho z vrcholů v římských ději-
nách – v době adoptivních císařů 2. století n. l. a dohlédneme 
až k zániku Západořímské říše v 5. století. Přednášky se budou 
věnovat památkám a výjimečným uměleckým počinům v širším 
kontextu římských dějin a kultury. Cyklus přednášek potrvá od 
19. února do 25. března.

OSNOVA PŘEDNÁŠEK:

TRAIANUS A HADRIANUS / 19. 2.
ANTONINUS PIUS A MARCUS AURELIUS / 26. 2.
SEVEROVCI / 4. 3.
VELKÁ KRIZE 3. STOLETÍ A POKUS O ZOTAVENÍ ŘÍŠE / 11. 3.
POZDNÍ ŘÍMSKÁ ŘÍŠE A NÁSTUP KŘESŤANSTVÍ / 18. 3. 
PÁD ŘÍMA. PŘÍČINY, DŮSLEDKY, POUČENÍ? / 25. 3.

ČTENÁŘSKÁ HRA 
POKRAČUJE
Jitka Kašparová, Pavla Jakubcová

Třetím ročníkem pokračuje v místní knihovně čtenářská hra 
Lovci perel, která motivuje děti ke čtení, objevování příběhů                  
a prožívání dobrodružství. I v tomto roce mohou děti sbírat perly 
za přečtené knihy. Stačí si v knihovně vybrat knihu, která je na 
obale označená perlorodkou, přečíst ji a správně vyplnit kartu 
s otázkami. Čím více knih, tím více perel a v knihovně jsou per-
lorodek stovky. Nejpilnější čtenáři budou stejně jako v minulých 
kolech odměněni drobným dárkem. Pravidla hry a více infor-
mací získáte v místní knihovně. Lovci perel z loňského ročníku           
si své odměny mohou přijít do knihovny vyzvednout až do konce 
února. Těšíme se na vás.

Cena jednoho cyklu je 250 Kč. Platí se při první přednášce 
(přijďte prosím už v 9:30 hod.) Přihlášku získáte a laskavě ode-
vzdejte na podatelně Úřadu MČ do 10. 2. Akademii pro vás 
připravuje Úřad MČ Praha 21 a DDM – ve spolupráci s komisí 
sociální politiky a zdravotnictví.  Kontaktní osoba - Petr Mach, 
tel. 606 190 402.
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DVAKRÁT
O DĚTSKÉ KNIZE
Eva Danielová

Petra Růžičková, absolventka Univerzity Palackého v Olomouci 
se zaměřením na umění, literaturu a film, představila zájemcům 
z řad rodičů žánry dětské literatury zaměřené na zájmy a pro-
blémy dnešní školou povinné generace. Přednáška se konala 
v návaznosti na dětské dílny probíhající s paní lektorkou v do-
poledních hodinách pro žáky s prvky Montessori a 4. a 5. tříd 
(Vnímání umění, Proč je komiks fajn, Poznej film). Po obsáhlé 
prezentaci dětské knihy si převzala slovo paní spisovatelka a 
novinářka Simona Votyová, která píše knihy pro děti (Myší díra, 
Deník psa Piráta, Divnozvířátka, Dalmatin Barvička) a dospělé 
(Kdyby, Provařená), ve své tvorbě čerpá i z vlastních zkušeností 
PR manažerky v asociaci Nautilus pro lidi s autismem (Chci tě 
mít ve skříni, Nedávejte do hrobu motýla živého), vede dětskou 
kapelu Čiperkové (vydán byl stejnojmenný zpěvník s pohádkou).

Další kavárna pro rodiče se bude konat 21. 2. (první středa po 
jarních prázdninách) od 17 hodin v Polesné na téma nikotinové 
sáčky a energetické nápoje a opět bude navazovat na dopole-
dní preventivní program pro děti.

JAK VNÍMAT UMĚNÍ
Eva Danielová

Petra Růžičková je autorkou řady programů pro děti, mimo jiné 
také „Vnímání umění“, kterého se zúčastnili naši žáci tříd s prvky 
Montessori a 4. a 5. tříd. Počáteční otázky lektorky rozproudi-
ly živou diskuzi. Co vše vnímáte jako umění? Vše, co se nám 
líbí, čím se obklopujeme, máme možnost si vybrat. Kam se na 
něj chodíte dívat? Do přírody, galerie, muzea, ulic, líbí se nám  
streetart, někdy je v galeriích ale moc textu a chybí osobní pro-
stor, máme rádi komentované prohlídky nebo audio průvodce. 
Velký přehled měly děti ve využívání známých výtvarných děl 
v reklamě, která lidi ovlivňuje při nákupu spotřebního zboží.           
I pro nás dospělé byl zajímavostí odkaz paní lektorky na krátké 
dokumenty 100 years (YouTube), ve kterých se jedná o průřez 
stoletím např. v módě, účesech, líčení, obuvi, hračkách… 

Každá doba má něco svého – události, myšlenky, technický 
pokrok se zrcadlí v umění, něco je charakteristické pouze pro 
určitou generaci, některá díla mají přesah, mají na něco upo-
zornit (Frida Kahlo se psím plemenem Xoloitzcuintli, fotografie 
Dorothey Lange z táborů bezdomovců v USA 30. let), mění běh 
dějin, diskutovalo se o vnímání barevné a černobílé fotografie. 
Prakticky si děti vyzkoušely po skupinách doplnit k obrázku umě-
leckého díla vlastní název a vymyslet příběh, proč byl autorem 
vytvořen. Zábavné bylo i přiřazování správných názvů k umě-
leckým dílům, které se kurátorům galerie pomíchaly a dětem         
se tak hravou formou dostala pod kůži díla se jmény malířů: 
Vodník J. Lady, Polibek G. Klimta, Hvězdná noc V. van Gogha, 
Rudolf II. od G. Arcimbolda, Andělská návštěva J. Zrzavého, Vý-
křik E. Muncha a tajemná Mona Lisa L. da Vinciho. Příště budou 
děti o umění bádat v knihách, které lze doporučit k zapůjčení      
v knihovně nebo do domácích knihoven: Z chýší do mrakodra-
pů, Van Goghova hvězdná noc, Galerie moderního (č)umění, 
Příběhy staveb, Objevujeme architekturu, Archistorie.
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SLAVĚTICKÝ
RYBNÍK
Jan Psota

Během zářijové expedice jsme se zastavili u fotbalového hřiště 
poblíž křížení ulic Pilovská a Čekanovská. Právě do těchto míst 
zasahovaly jihozápadní břehy Slavětického rybníka (střídavě 
zvaného Slavětín) – obrovské vodní plochy na jihozápadním 
okraji lesa Fidrholce, rozkládající se na ploše dnešních praž-
ských částí Újezd nad Lesy a Klánovice. Šlo o největší rybník       
v oblasti, který přejal jméno středověké zaniklé vesnice Sla-
větice, ležící ve 13. – 16. století severně od rybníka na místě 
dnešní samoty Nové Dvory. Jméno vsi i rybníka do dnešních 
dnů uchovává název Slavětínské ulice na území městské části 
Praha-Klánovice.

Přestože Slavětín vznikl o několik staletí dříve, nejstarší zmín-
ka o něm se dochovala až v Inventáři uhříněveského panství 
z roku 1654, který byl vypracován vysokými úředníky jakožto 
příprava k převzetí nucené správy středočeských panství Karla 
Eusebia knížete z Lichtenštejna, který se zodpovídal za prokáza-
né machinace otce Karla I. za pobělohorských konfiskací. Podle 
zprávy o rybničním hospodaření čekal panský rybník Slavětín v 
následujícím roce výlov. Rybník o násadě 80 kop (4 800 kusů) 
ryb byl pro svoji kapacitu bezkonkurenčně největším rybníkem 
na panství Uhříněves. 

Velkochov se tehdy řídil třístupňovým hospodařením, k čemuž se 
využívaly potěrní, výtažní a násadní (kaprové) rybníky. Potěrní 
rybník sloužil k jarnímu výtěru a růstu rybího plůdku do věku 
jednoho roku. K tomu účelu se v takových rybnících přechovávali 
generační kapři (vůdci). Odtud se roční ryba převážela do roz-
měrnějších výtažních rybníků, kde dorůstala v dvouletou. Odtud 
ryby putovaly do násadních (kaprových) rybníků, kde se chovaly 
od 2–3 let pro výlov a prodej na trzích. Slavětínský patřil do 
poslední kategorie.

Když se roku 1714 připravovaly podklady pro Tereziánský kata-
str a vrchnost sepsala přiznání o všech 44 panských rybnících 
na uhříněveském panství, byl to právě rybník Slavětín, který pro 
svou kapacitu 80 kop násady zaujímal výrazné prvenství. Rybník 
byl v krajině tolik výrazný, že ho kartograf Jan Kryštof Müller při 
zpracování Mapy Čech neopomněl roku 1720 zakreslit na okraj 
lesa „Fiderholtz sylva“ jako výrazný orientační bod.

Plán I. vojenského mapování z let 1764–1768 zachytil křivolaký 
tvar rybníku. Mapě však nelze zcela důvěřovat, protože vojenští 
topografové krajinu zakreslovali od oka a bez měření. Důleži-
tější je pro nás jeho označení „Slawietin Teich“. Pod jeho hrází 
stával na dnešním Blatovském potoce menší rybník zvaný Noha-
vička, jemuž se říkalo Slavětínská nohavička. 

Podle mapy panství z roku 1783 břehy rybníka ze dvou třetin 
obvodu obklopoval vzrostlý les „Fiderholtz“, zatímco hráz na 
západní straně se stavidlem (která je do dnešních dnů v lese 
zčásti dochovaná) se otevírala do prostoru běchovických polí. 
Josefský katastr nám roku 1785 přinesl zpřesňující informaci        
o rozloze rybníka. Měřiči získali výměru 65 dolnorakouských jiter 
1 437 čtverečních sáhů, což po přepočtu na metrickou soustavu 
tvořilo úctyhodnou plochu 37 ha 9 225 m². Pokud bychom pro-
pojili nejvzdálenější břehy vzdušnou čarou, měla by tato přím-
ka délku 1 km. Další pramen o rybníku Slavětínu z roku 1786 
uvádí i poznatky o stavu rybníka. Dosahoval největší hloubky               
12 vídeňských stop (3,79 m), hráz byla vysoká 14 stop (4,42 m) 
s mocností 80 stop (25,29 m).

Rybník Slavětín před rokem 1841 a Nohavička roku 1842 ustou-
pily plánované výstavbě cestovodu (železnice) Praha-Olomouc, 
uvedené do provozu 1. září 1845.
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ZA OPONOU SLAVNÉ
CIRKUSOVÉ RODINY
Erik Jung je artista, patří k nejvýznamnějším cirkusovým   
rodům v Česku, napsal knihu Cirkus Jung a je také újezd-
ským rodákem. V rozhovoru pro ÚZ se podělil o své zkuše-
nosti jakožto artisty, došlo na budoucnost cirkusů, ale i na 
setkání s Gérardem Depardieum.

Martin Lisičan, Roman Kudrna

JE DNES STÁLE VHODNÉ OZNAČENÍ CIRKUSÁK?
V podstatě ano. Spousta cirkusáků se nevěnuje pouze cirkusu, 
ale i jiným uměleckým aktivitám, kromě cirkusáka se proto mů-
žete setkat i s termínem artista. To je i můj případ.

JAK BYSTE POPSAL PRÁCI ARTISTY V CIRKUSE?
Víte, když v cirkusovém prostředí vyrůstáte a denně vidíte vystu-
povat celou svoji rodinu, přijde vám přirozené stát se cirkusá-
kem. V práci artisty se uplatňuje celá řada dovedností, ať už 
si zvolíte akrobacii, žonglování či hrazdu. V rámci práce jako 
takové je potřeba pravidelně cvičit a udržovat disciplínu.

OPROTI JINÝM JSTE MUSEL MÍT ODLIŠNÉ DĚTSTVÍ...
Nemyslím si. Jediný velký rozdíl byl v rámci školy. Chodil jsem do 
školy právě tam, kde jsme zrovna jezdili s cirkusem. Do Újezda 
jsme se vraceli vždy kolem listopadu a zůstávali zde do úno-
ra. Během té doby jsem normálně navštěvoval školu v Újezdě.     
Co víc, nikdo z rodiny mě nenutil cvičit, takže jsem do svých 
devíti let v podstatě nic neuměl. Až poté jsem teprve začal tré-
novat artistiku.

VE SVÉ KNIZE ZMIŇUJETE, ŽE SE RODINA JUNGŮ CIRKUSU 
VĚNUJE JIŽ DEVÁTOU GENERACÍ 
Ano, skutečně se jedná o rodinnou tradici. Cirkus Jung byl mimo 
jiné i díky historickému zázemí považovaný za jeden z nejzná-
mějších cirkusů v Československu. Po pádu komunismu v roce 89 
jsme odjeli na dvacet let vystupovat do zahraničí a všechno se 
po návratu změnilo. 

JAK TO MYSLÍTE?
Lidé celkově přestali mít o cirkus zájem, ačkoli nám konkrétně 
se během těch pár let podařilo opět dostat náš cirkus do pově-
domí veřejnosti. Ale to je problém cirkusů obecně. Když o tom 
teď přemýšlím, zkuste mi říct jakéhokoliv zpěváka a herce, který 
vás napadne jako první.

MAREK ZTRACENÝ A NAPŘÍKLAD MARTIN STROPNICKÝ.
Teď zkuste nějakého tanečníka. A už sami vidíte, musíte pře-
mýšlet o něco déle. A jako poslední mi řekněte jméno nějakého 
artisty… Herectví, hudba – jedná se o oblasti, kde je nespočet 
známých osobností, každý vám jich vyjmenuje desítky. Taneční-
ků už tolik ne, ale třeba díky Star Dance si na pár jmen vzpome-
nete. Ale na artisty? Uvidíte, že si nikdo nevzpomene. Problém 

je, že i když jako artista vynikáte, lidé to často neocení. Od toho 
se samozřejmě odráží i celková popularita cirkusů.

A PROČ SI MYSLÍTE, ŽE CIRKUSY UŽ DNES NEJSOU V MÓDĚ?
Dnes je situace jiná než třeba před 100 lety, kdy cirkusy měly 
stejný účinek, asi jako kdyby do Újezda přijel Elvis Presley.        
Každý ho chtěl vidět. Dnes žijeme v digitálním světě, ve kterém 
jsme zahlcení stále se generujícími obsahy. Je jiná doba, lidé o 
cirkus už jednoduše nemají tak velký zájem.

JEDNÁ SE DO BUDOUCNA O EXISTENČNÍ PROBLÉM?
Dělám artistu a cirkus celý život. Od té doby, co jsme se vrátili 
zpět do Čech, šlo to velmi těžce. Když se nám konečně začalo 
dařit a lidé do cirkusu začali chodit, přišel covid. Došlo k ome-
zení veškeré kultury, měli jsme zákaz vystupovat. Poté stouply 
ceny. My jsme ale zdražit nemohli, nechodil by už vůbec nikdo. 
Za těch pár let skončila většina cirkusů. Je to složité, ale vě-
řím, že to zvládneme. Tento rok už máme mnoho objednávek 
na mnoho vystoupení, včetně pronájmu šapitó, natáčení filmu                
a varieté show se zpěvákem Jindřichem Krausem.

VY JSTE NA ZAČÁTKU ROZHOVORU ZMIŇOVAL, ŽE JSTE STRÁ-
VILI 20 LET V ZAHRANIČÍ.
Do zahraničí jsme odjeli, když mi bylo devět let. Tehdy jsme ne-
uměli ani slovo cizí řečí, teď se domluvíme osmi jazyky. Spoustu 
jsme se toho v zahraničí naučili, vystupovali jsme například v cir-
kusech, divadlech či varieté a projeli jsme téměř celou Evropu.

VAŠE RODINA MÁ ZA SEBOU TAKÉ ROZSÁHLÝ REJSTŘÍK FIL-
MŮ, VE KTERÝCH HRÁLA.
Už můj dědeček a maminka účinkovali v televizním seriálu       
Cirkus Humberto. Sám mám za sebou několik českých i zahra-
ničních filmových rolí.

A NA JAKÝ FILM JSTE NEJVÍC HRDÝ?
Asi francouzský snímek Muž, který se směje s Gérardem Depar-
dieum v hlavní roli. Měl jsem možnost si s ním na place popoví-
dat. On si nesmírně váží artistické práce a obdivuje vrhání nožů.

ERIK JUNG  

Artista, herec, vrhač nožů, český rekordman v žonglování. Je autorem 

knihy Cirkus Jung. 
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MUDr. Kateřina Bláhová 
(ODS a TOP 09 - SPOLEČNĚ 
PRO ÚJEZD)

Novoroční ohňostroj v Újezdě 
je tradičně spojen s poměrně 
vyhrocenými reakcemi občanů. 
Jedna část je nadšená – je to 
přece krása a pořádné uvítá-
ní nového roku je potřeba – a 
navíc profesionálně udělaný 
ohňostroj způsobí méně škody, 
znečištění a úrazů než doma 
odpalované rachejtle.  

Druhá část si stěžuje na hluk, 
znečištění ovzduší, ohrožení 
domácích i divokých zvířat, pří-
padně to považuje za peníze 
vyhozené „do luftu“. Skupiny se 
vzájemně dohadují na sociál-
ních sítích a nikdo není ochoten 
akceptovat názor toho druhého.

Jedna skupina oceňuje jeho 
přínos pro potěchu duše a na-
ladění se na úspěšný nový rok. 
Zejména děti ohňostroje milují. 

Pozitivní je také to, že se na této 
akci podílí všechny městské čás-
ti Prahy 21, a tak se symbolic-
ky propojí. Druhá skupina řeší 
mimo jiné i to, jestli by se start 
do nového roku nedal udělat i 
jinak. Upozorňuje na vliv hluku 
a světelných efektů na zvířata 
a ptáky, případně na zhoršení 
kvality ovzduší kvůli toxinům ob-
saženým v rachejtlích.  

A přispívá skutečně profesionál-
ně provedený ohňostroj ke sní-
žení počtu domácích ohňostro-
jů?  

Možná by bylo dobré udělat 
před uspořádáním příštího oh-
ňostroje průzkum, jestli si jej ob-
čané skutečně přejí, případně 
uvést v průběhu roku odborné 
články na toto téma ve zpravo-
daji. Každopádně přeji všem 
pohodový rok 2024.

Ing. Alena Motejlová 
(ODS a TOP 09 - SPOLEČNĚ 
PRO ÚJEZD)

Vážení a milí sousedé, dovolte, 
abych vás touto cestou pozva-
la na akce, které se v letošním 
roce budou konat v naší měst-
ské části. A bude jich opravdu 
mnoho. Postupně se nám kalen-
dář na letošní rok plní celou řa-
dou krásných eventů. Rozhodně 
se máme na co těšit. Informa-
ce ohledně jednotlivých akcí a 
termínů najdete s předstihem 
na webových stránkách MČ, na 
Facebooku MČ na platformě 
Munipolis či ve zpravodaji. Na 
své si přijdou všechny věkové 
skupiny. 

Mohu prozradit, že v únoru pro-
běhne masopust a dětské kino 
v divadelním sále ZŠ. Do kina 
beru i já poprvé svého malé-
ho syna, tak věřím, že se tam 
společně potkáme. Ráda bych 
touto cestou poděkovala panu 
starostovi, radním, kolegům z 
úřadu a organizátorům. A v ne-
poslední řadě i vám, kteří na 
akce naší městské části chodíte. 
Vážíme si toho a těšíme se na 
setkání s vámi.

RNDr. Pavel Roušar 
(Otevřený Újezd)

Po nedávných tragédiích minis-
tr vnitra vyzval ke zrušení silve-
strovských ohňostrojů. Ovšem 
městská část pod vedením sta-
rosty Michala Hazdry nejenže 
finančně podpořila tuto tradici, 
ale aktivně občany vyzývala k 
darům na webu a sociálních 
sítích, a to i po této výzvě mi-
nistra. Ignorování této morální 
výzvy, znečišťování okolí jedy a 
neúcta k vraždě v našem lese 
v bezprostřední blízkosti naší 
městské části jsou neomluvi-
telné. Selhání nevidím pouze v 

rozporu s výzvou ministra, ale 
zejména neúctou k lidským hod-
notám. 

Pořádání ohňostroje v době ta-
kové tragédie je morálně i etic-
ky neoprávněné. Odmítnutím 
ohňostroje jsme měli občanům, 
zejména těm mladým, pomoci 
pochopit, že jsou situace, kdy 
zábava musí jít stranou. Tato 
příležitost byla zmařena. 
Starosta Hazdra, ve funkci pou-
hé dva měsíce, měl před sebou 
klíčové rozhodnutí. Bohužel se-
lhal. Nechci slyšet množství dů-
vodů, že nejsme organizátoři, 
rada rozhodla ... 

Odpovědné jednání v této chvíli 
vyžadovalo přehodnocení prio-
rit, odřeknutí finanční podpory a 
úplné distancování od ohňostro-
je. Veřejně, s výzvou občanům, 
aby tuto situaci pochopili. To by 
bylo prvním krokem k obnovení 
důvěry ve veřejnou správu a dů-
kazem, že lidské životy a hodno-
ty jsou na prvním místě. Všichni 
ví, že ohňostroje zabíjejí. 

Očekával jsem se změnou sta-
rosty změnu. Nejenže nenasta-
la, ztrácím iluzi, že současná 
radnice je schopna dělat správ-
né věci správně. Zatím je to 
zklamání, nic než zklamání.
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Z REDAKČNÍ POŠTY:

Poděkování

Velké poděkování všem 
za projevení soustrasti, 
za účast na pohřbu 
a květinové dary 
při rozloučení 
s paní Lenkou Pilnou.

rodina
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KONTEJNERY
NA VELKOOBJEMOVÝ
ODPAD

STAROKOLÍNSKÁ - PARK BLATOV U KŘÍŽKU
ŽEHUŠICKÁ/MĚŠÍNSKÁ
DĚDICKÁ/RANSKÁ
ROHOŽNICKÁ - U PRODEJNY ALBERT

CÍRKVICKÁ/OCHOZSKÁ
HOLŠICKÁ/SUDĚJOVICKÁ
TOUŠICKÁ - U SPOŘITELNY 
ROHOŽNICKÁ - U PRODEJNY ALBERT

SOBOTA 24. ÚNORA

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9.00 DO 13.00 HOD. 

SOBOTA 10. ÚNORA

ČENOVICKÁ/PILOVSKÁ
LOMECKÁ/ZAŘÍČANSKÁ
VALDOVSKÁ/HRÁDKOVÁ
DRUHANICKÁ/STAROÚJEZDSKÁ

SOBOTA 9. BŘEZNA

SBĚRNÝ DVŮR
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA BĚCHOVICE
PODNIKATELSKÁ UL.
(U PRVNÍHO VJEZDU DO AREÁLU)
PRAHA 9 – BĚCHOVICE, 
TELEFON: 602 202 191  

ZIMNÍ PROVOZNÍ DOBA: 
PO – PÁ 8,30 – 17,00 HOD.          
SO 8,30 – 15,00 HOD.

ZDARMA: 
OBJEMNÝ ODPAD (NÁBYTEK, ZAŘÍZENÍ 
DOMÁCNOSTI ATD.), ELEKTROŠROT (PRAČ-
KY, TELEVIZE, RÁDIA, SPORÁKY, POČÍTAČE, 
VIDEA ATD.), KOVOVÝ ODPAD, DŘEVĚNÝ 
ODPAD, ODPAD Z ÚDRŽBY ZELENĚ, STAVEBNÍ 
ODPAD Z BYTOVÝCH ÚPRAV V MNOŽSTVÍ 
DO 1 M³/MĚSÍC ZDARMA), PAPÍR, SKLO, 
PLASTY A NEBEZPEČNÝ ODPAD VČETNĚ 
SBĚRU LEDNIC, PNEUMATIKY (FYZ. OSOBY).

MOBILNÍ SBĚR
NEBEZPEČNÉHO
ODPADU

STŘEDA 14. ÚNORA / PRAHA 21 / TRASA B

KŘIŽOVATKA UL. DRUHANICKÁ – OPLANSKÁ 15,00 - 15,20

KŘIŽOVATKA UL. RÁPOŠOVSKÁ - DĚDICKÁ 15,30 - 15,50

KŘIŽOVATKA UL. CHOTĚNOVSKÁ - TOUŠICKÁ 16,00 - 16,20

KŘIŽOVATKA UL. LOMECKÁ - ZBÝŠOVSKÁ 16,30 - 16,50

KŘIŽOVATKA UL. MĚŠÍNSKÁ - ŽEHUŠICKÁ 17,00 - 17,20

KŘIŽOVATKA UL. VALDOVSKÁ - HRÁDKOVÁ 17,30 - 17,50

KŘIŽOVATKA UL. PILOVSKÁ - ČENOVICKÁ 18,00 - 18,20

KŘIŽOVATKA UL. NADĚJOVSKÁ - BEČVÁŘSKÁ 18,30 - 18,50

SOBOTA 24. ÚNORA / PRAHA 21 / TRASA A

KŘIŽ. UL. DRUHANICKÁ – STAROÚJEZDSKÁ 8,00 - 8,20

KŘIŽOVATKA UL. NOVOSIBŘINSKÁ – TOUŠICKÁ 8,30 - 8,50

KŘIŽOVATKA UL. ZALEŠANSKÁ – LOMECKÁ 9,00 - 9,20

UL. ROHOŽNICKÁ (NA PARKOVIŠTI U ALBERTA) 9,30 - 9,50

KŘIŽOVATKA UL. VELIMSKÁ – KLEŠICKÁ  10,00 - 10,20

KŘIŽOVATKA UL. VELIMSKÁ – KLEŠICKÁ  10,30 - 10,50

KŘIŽ.UL. NOVOLHOTSKÁ – STAROKOLÍNSKÁ 11,00 - 11,20

KŘIŽOVATKA UL. BĚLUŠICKÁ – NETUŠILSKÁ 11,30 - 11,50

ZDARMA: 
BATERIE, AKUMULÁTORY, NÁDOBY OD SPREJŮ, 

ZAHRADNÍ CHEMIE, MAZACÍ OLEJE A TUKY, ŘE-

DIDLA A BARVY, LÉKY A TEPLOMĚRY, KYSELINY A 

HYDROXIDY, LEPIDLA A PRYSKYŘICE, DETERGEN-

TY (ODMAŠŤOVACÍ PŘÍPRAVKY), FOTOCHEMIKÁ-

LIE, PESTICIDY (PŘÍPRAVKY NA HUBENÍ HMYZU, 

HLODAVCŮ, PLEVELU, ODSTRAŇOVÁNÍ PLÍSNÍ), 

ZÁŘIVKY A VÝBOJKY. 

VÍCE NA WEBU HTTPS://PRAHA21.CZ/INFORMA-

CE/NEBEZPECNY-ODPAD A TAKÉ V INFORMAČNÍ 

BROŽUŘE „SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU NA 

ÚZEMÍ HL. M. PRAHY V ROCE 2024“.
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DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE

Začněme třídit kuchyňské zbytky

PROČ?

Bioodpad včetně kuchyňských zbytků často tvoří téměř polovinu směsného komunálního odpadu a čas-
to způsobuje zápach v našich domácnostech. Bioodpad ze zahrad již úpěšně sbíráme a kompostujeme, 
ale kuchyňský bioodpad, obsahující i živočišnou složku, kompostován být nemůže a tak končí v pražské 
spalovně (ZEVO Malešice). Znamená to plýtvání potenciálem, který v sobě tento odpad má. Řešením je 
využití kuchyňských zbytků v bioplynové stanici. Tam jej přemění v palivo, tzv. bioCNG neboli biometan, 
jejž lze využít jako palivo pro autobusy MHD, pro svozová auta Pražských služeb nebo jiná vozidla. Dále 
vzniká jako vedlejší produkt digestát, který je užíván jako hnojivo v zemědělství.

JAK NA TO?

Biologicky rozložitelný odpad z  naší kuchyně je odpad živočišného a  rostlinného původu. Je to např. 
pečivo, ovoce či zelenina, vařené zbytky potravin, mléčné i  masné výrobky nebo umaštěné papírové 
ubrousky. To vše můžete ve své kuchyni začít třídit a odkládat do popelnice umístěné na stanovišti 
tříděného sběru v jakémkoliv sáčku! Vaše městská část byla vybrána, aby se zapojila do pilotního pro-
jektu, pro ověření nového systému sběru bioodpadu včetně zbytků z kuchyně.

Kromě nádob na jiné tříděné složky odpadu máte nově k dispozici také hnědou nádobu s oranžovým 
víkem, která je určená právě pro kuchyňské zbytky. Pro zajištění hygienických standardů bude nádoba 
svážena každý týden a pravidelně čištěna. Změňme pohled na tento odpad, pojďme ho využít dál a od-
lehčit naší planetě.

MÁTE DOTAZ ČI NÁVRH NA ZLEPŠENÍ?

E-mail: bioodpad@praha.eu 
Infolinka: 236 004 277

Projekt hl. m. Prahy a Pražských služeb 

bioodpad.praha.eu

DO NÁDOBY PATŘÍ:

  zbytky jídla, ovoce a zeleniny
  maso, kosti, kůže
  mléčné výrobky
  pečivo
  čaj, káva
  prošlé potraviny i v původním  
      obalu mimo skla

DO NÁDOBY NEPATŘÍ:

  zemina, kameny
  dřevo, větve, pařezy
  plasty, sklo, kovy
  nebezpečné odpady

Dejme odpadu druhou šanci
Ve vašich černých popelnicích končí velké množství materiálu, který by si zasloužil  
vytřídit, je to skoro ¾ obsahu nádoby. Za popelnici na směsný odpad platíte dle velikosti  
a frekvence svozu. Praha vám přitom nabízí mnoho služeb bezplatně.

 Třídíte správně?

•	 Zmenšete co nejvíce objem odpadu – sešlápněte, roztrhejte, nalámejte jej apod. 
•	 Dávejte do nádob (nikoli vedle) jen to, co tam skutečně patří. 

Děkujeme, že třídíte a dáváte odpadům druhou šanci.

Máte-li problém, chcete-li 
více informací:
odpady.praha.eu
bioodpad.praha.eu
reuse.praha.eu 

Čím více toho vytřídíte, tím méně za svou černou popelnici zaplatíte.  
Nejlepší odpad je však ten, který nevznikne.

Jak v Praze můžete třídit odpad a nakládat s ním?

•	 Stanoviště tříděných složek – barevné kontejnery ve veřejném prostoru nedaleko vašeho domu.

•	 Popelnice na rostlinný bioodpad – objednat hnědou nádobu ke svému domu můžete na stránkách 
bioodpad.praha.eu nebo u svozových společností.

•	 Sběrné dvory – většinu typů odpadů včetně velkoobjemového, nebezpečného, stavebního či elektroza-
řízení můžete odložit v jakémkoliv  z 19 sběrných dvorů v Praze.

•	 Re-use pointy – předměty, které je možné dále využít (nábytek, knihy, nádobí, potřeby pro děti atp.), 
můžete odložit ve vybraných sběrných dvorech. Nabídnout i získat předměty můžete v  aplikaci  
praho.nevyhazujto.cz.  

•	 Velkoobjemové kontejnery na objemný odpad a na bioodpad jsou umisťovány na konkrétní místo  
v konkrétním čase. Informace najdete na webových stránkách vaší městské části. 

•	 Stabilní a mobilní sběr nebezpečných odpadů – konkrétní místa a časy najdete na webových strán-
kách vaší městské části.

•	 Kompostárna ve Slivenci a sběrné místo bioodpadu v Malešicích.

Na všech stanovištích můžete odložit:
	 • papír
	 • plast
	 • sklo

Na vybraných stanovištích můžete odložit:
	 • kovy, nápojové kartony
	 • jedlé oleje a tuky
	 • drobné elektrozařízení
	 • textil

  Odpad z černých popelnic se dál netřídí. Převážná většina jejich obsahu míří do ZEVA v Malešicích, 
což je zařízení, které odpady energeticky využívá. Jeho základní výstupy jsou energie, teplo, škvára, 
popílek a železo. Zbytek odpadu, který kapacitně ZEVO nemůže přijmout, skončí na skládce. 

 Co se stane s odpadem, který vytřídíte?

50 PET =  
fleecová bunda

0,5 kg vytříděného skla = 
nová sklenička

1,4 kg papíru =  
1 výtisk Babičky  
od B. Němcové

145 kg bioodpadu =  
80 kg kompostu

022022_HMP_trideni_odpadu_TD.indd   2 03.05.2022   10:14:29

Kuchyňské zbytky nepatří do koše,  
ale do hnědé popelnice  
s oranžovým víkem

bioodpad.praha.eu

Nedělejte  
z toho 
guláš 

Třídění odpadu je snadné, 
ohleduplné k přírodě a bezplatné.

JENOM 32 % 
ODPADU SEM 
SKUTEČNĚ PATŘÍ

AŽ 38 % 
TVOŘÍ BIOODPAD

TÉMĚŘ 30 % TVOŘÍ 
TŘÍDITELNÉ SLOŽKY

odpady.praha.eu 

Kdo třídí, šetří nejen
svou peněženku

022022_HMP_trideni_odpadu_TD.indd   1 03.05.2022   10:14:28
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KOMUNITNÍ ATMOSFÉRA,
STABILNÍ SBOR
Libor Skala

Podobně jako naši pedagogové učí ve svých předmětech žáky 
sebekritice, sebekontrole a vlastnímu rozvoji, tak jsou i naši za-
městnanci podrobeni evaluaci, kontrole průběhu a výsledků 
vzdělávání prostřednictvím České školní inspekce. Inspekce pro-
bíhala na naší škole ve dnech 22. až 29. listopadu 2023 a zde 
je to nejpodstatnější ze závěrečné zprávy. Celá je k nahlédnutí 
na webu ČŠI.

Na naší škole probíhá „zdařilá výuka v souladu s Montessori 
principy, účelné vzdělávání v přípravné třídě, rozvíjení měkkých 
dovedností žáků jejich zapojením do mnoha aktivit.“ Ze zprávy 
také vyplývá, že je u nás „uplatňovaný demokratický způsob ve-
dení založený na principu rozšířené partnerské spolupráce, vzá-
jemného respektu a otevřené komunikace.“ K tomu „napomá-
há spolupráce se zřizovatelem a četnými sociálními partnery.“ 
Zpráva dále zmiňuje zapojení školy do charitativních projektů 
a do akcí organizovaných městskou částí. „Komunitní atmosfé-
ru podporuje zapojení rodičů do četných volnočasových aktivit 
a pravidelných tematicky zaměřených setkávání… Participace 
žáků na dění ve škole je umožněna prostřednictvím žákovského 
parlamentu, mj. vytvořili etický kodex žáka,“ všímá si ČŠI.

Zpráva zmiňuje, že „kvalitu výuky pozitivně ovlivňuje zapojení 25 
asistentů pedagoga. Pedagogický sbor je dlouhodobě stabilní. 
Začínajícím a nově nastupujícím pedagogům je poskytována 
cílená metodická podpora vedením školy.“ K tomu bych rád 
dodal, že na konci minulého školního roku nás opustili pouze 
pedagogové odcházející do důchodu, respektive na mateřskou 
dovolenou, což je velmi neobvyklé na jakékoliv škole  a na škole 
naší velikosti je to v podstatě malý zázrak. Doufejme, že tento 
trend bude pokračovat.

I vybavení naší školy zhodnotila ČŠI velmi pozitivně. Zpráva 
chválí také naši jídelnu. „Strava je pestrá, podpora zdravých 
stravovacích návyků je zajištěna i prostřednictvím zapojení do 
projektů Mléko do škol a Ovoce do škol. Žákům ze sociálně zne-
výhodněného prostředí jsou zajištěny dotované obědy.“

Co se týká průběhu vzdělávání, inspekce uvedla, že „komunitní 
ráz školy se rovněž odráží v příznivé pracovní atmosféře.“ V této 
oblasti naše škola dostala i několik tipů. Měli bychom „lépe vy-
užívat didaktické závěry vyučovacích hodin ke zhodnocení učeb-
ního pokroku žáků s ohledem na využití při dalším učení, častěji 
uplatňovat prvky formativního hodnocení a více zapojovat žáky 
do vzájemného hodnocení“. Dále bychom se měli zaměřit na 
předcházení školního neúspěchu při přecházení žáků se speci-
álními vzdělávacími potřebami a odlišným mateřským jazykem 
z 1. stupně na druhý.

Jedno z doporučení ČŠI také směřovalo přímo na vedení školy, 
které by mělo „objektivně analyzovat průběh a výsledky vzdě-
lávání, poskytovat vyučujícím efektivní zpětnou vazbu, na jejím 
základě přijímat konkrétní opatření či doporučení a průběžně 
vyhodnocovat jejich účinnost.“ Obecně by mělo vedení školy 
zapracovat na účinnosti kontrolních mechanizmů při řízení pe-
dagogického procesu, což se pozitivně odrazí na kvalitě vzdělá-
vání našich žáků. Cítím potřebu dodat, že toto je možné pouze 
v případě, že je vedení školy dostatečně stabilní a nedochází 
v něm k neočekávaným změnám. Pevně věřím, že v této oblasti 
nás už žádná nemilá překvapení nečekají. Dobrá škola se zkrát-
ka bez stabilního vedení dělat nedá. 

Rád bych poděkoval všem zaměstnancům za jejich dosavadní 
práci, stejně jako rodičům, zřizovateli a dalším partnerům za 
spolupráci a těším se na další posouvání naší školy k dokona-
losti. 

ŠKOLA MÁ NAŠI 
PODPORU
Lucie Filipinská, radní pro školství

Naše škola v předvánočním čase, který je poměrně náročný 
za všech okolností, absolvovala navíc hloubkovou kontrolu Čes-
ké školní inspekce. Pokud netušíte, co to znamená, představte        
si inspekční tým procházející školu s lupou od sklepa po půdu, 
od jídelny po družinu. A musím říci, že výsledek je nadmíru uspo-
kojivý. 

Nemohu říci báječný, nic není bez drobných mušek a prostor 
pro zlepšení se vždy najde, ale rozhodně je pro školní tým v čele 
s panem ředitelem pěknou vizitkou a pro zřizovatele příjemným 
potvrzením skutečnosti, že se naše škola stále zlepšuje. Panu 
řediteli a jeho týmu patří náš dík a ujištění, že je v nápadech     
a inovacích budeme podporovat i nadále. 
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ZIMA 
VE ŠKOLE

KDYŽ MRÁZ ČARUJE / Eva Danielová

Fotka mluví za vše. Děti si všímají čarokrás mrazu, stačí jen po-
zorné oko cestou do školy nebo o přestávce na hřišti. 

SCHOOL BAND / Eva Danielová

Poslední společný školní den uplynulého roku se stejně jako loni 
nesl také v hudebním duchu. Díky školní kapele School Band, 
tvořené učiteli a žáky školy, se jídelna v Polesné proměnila         
v koncertní sál a každý, kdo chtěl od přízemí do 3. patra, se 
mohl zapojit do připraveného koncertu a přispět k pravé před-
vánoční atmosféře.

TŘÍKRÁLOVÁ ČTENÁŘSKÁ DÍLNA / Tereza Hrubá

Svátek Tří králů je spojován se slavností Zjevení Páně a církev 
ho na Západě a Východě oslavuje 6. ledna. Tři králové předsta-
vují mudrce Kašpara, Melichara a Baltazara, kteří se vypravili 
do Betléma uctít právě narozeného Ježíše a přinesli mu dary 
zlato, kadidlo a myrhu. To vše zjistily děti ze 4. E při čtenářské 
dílně. A nejen to! Zvládly i napsat úvahu, co a komu by daly, 
kdyby byly králem s neomezenými možnostmi a zasoutěžit si       
v oblíbeném Kahootu. 

TRADICE, KTERÉ 
DĚTI OBOHACUJÍ
Eva Danielová

Již šest let se Sovičky pod vedením D. Janoušové slétají na 
vánoční koncert do kolodějského kostela Povýšení sv. Kříže.          
Do repertoáru nejznámějších vánočních písní zařazují každý rok 
nové české i zahraniční, výjimkou nejsou ani rockové koledy.    
Každý rok obdivujeme nejmladší Sovičky, které se během ne-
celých čtyř měsíců naučí téměř vše nazpaměť a každoročním 
zpíváním si tak uchovávají v paměti písně našich předků. Je 
dobře, že se děti zpěvu věnují a jsou učitelé, kteří dětem pře-
dávají lásku hudbě, představí jim různé žánry a děti si mohou 
zazpívat pro radost. Někomu se může zdát, že hudební a vý-
tvarná výchova jsou okrajové předměty. Ale tak tomu není - obě 
výchovy dětí formují, nechávají pracovat jejich fantazii, odpoči-
nou si při nich od těch „nepostradatelných předmětů“, i když se 
mnohdy navzájem propojí a výuka je hned pestřejší (osobním 
zážitkem před kreslením sněhových vloček byla diskuze dětí nad 
jejich vznikem a spojení se jménem meteorologa a tvůrce mi-
kroskopické fotografie W. A. „Vločky“ Bentleyho nebo nadšení               
z filmové hudby E. Morriconeho a H. Zimmera a s tím související 
historie udílení amerických Oscarů). 

Dalším prosincovým vánočním obohacením pro děti bylo pečení 
vánoček. Díky zkušenostem paní zástupkyně E. Hegyiové z před-
chozích let si děti umotaly svou vlastní vánočku. Vše probíhalo 
ve spolupráci s paními kuchařkami v Polesné, které nám z done-
sených ingrediencí umíchaly těsto pro třicet šest dětí. Ve školní 
„pekárně“ vznikal symbol Ježíška v peřince, smotaný ze země, 
ohně, vzduchu a vody, uprostřed z citu, rozumu a vůle, nahoře z 
vědění a lásky. Takže nejen pečení, ale i trocha vánoční historie 
a tradice.
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VYPRODÁNO 
I PO 24 LETECH
Eva Danielová

V úterý 9. ledna se členové Klubu mladého diváka zúčastnili ve-
černího představení dramatizace povídky Ludvíka Aškenazyho 
„Jak jsem se ztratil aneb Malá vánoční povídka” v režii Jana 
Borny v Divadle v Dlouhé. 

Je obdivuhodné, že příběh odehrávající se pětiletému Pavlíku 
Tesařovi v Praze o Štědrém dnu v šedesátých letech, protkaný 
třinácti písničkami z té doby (např. Marnivá sestřenice, Tu ky-
taru jsem koupil kvůli tobě, Roň slzy, Zastavte čas) v hudebním 
aranžmá M. Potočka a J. Vondráčka, měl premiéru téměř před 
dvaceti čtyřmi lety, přesně 26. února 2000, je stále vyprodaný.  
Ke všem výše zmíněným jménům je důležité zmínit i nápaditou 
scénu M. Zákosteleckého a kostýmy Z. Krejzkové, excelentní he-
recké a hudební výkony všech účinkujících, nezapomenutelnou 
hlavní roli padesáti sedmiletého Pavla Tesaře v roli pětileté-
ho Pavlíka a nepřehlédnutelného Jana Vondráčka coby muže          
s kaprem a policajta na chůdách. 

Do vtipných dialogů dospělých a malého chlapce s dospělý-
mi je nenásilnou formou zapracovaná atmosféra zlatých 60. 
let včetně okupace roku 1968. Starší vzpomínají, mladší se do-
zvídají a ptají, proto lze doporučit tento nadprůměrný zážitek 
jako divadelní dárek pro celou rodinu. Zajímavostí je, že se tato        
činohra stala v anketě kritiků časopisu Svět v roce 2000 tou nej-
lepší a P. Tesařovi unikla o jeden hlas Cena Alfréda Radoka 
za nejlepší mužský herecký výkon (zdroj: program k inscenaci).           
Již se těšíme na třetí letošní představení KMD, tentokráte na 
Petra Pana 19. února v divadle ABC.

Masarykova základní škola, 

Praha 9 – Újezd nad Lesy

přijme do svého kolektivu asistenta pedagoga 
na zkrácený úvazek. Nástup možný ihned. 
 
POŽADUJEME:
- středoškolské vzdělání
- kurz pro asistenty pedagoga výhodou, není    
podmínkou
- vhodné pro absolventy
 
Náplň práce asistenta pedagoga spočívá ve spo-
lupráci s učitelem na přímé výchovné a vzdělávací 
činnosti (nejen) u žáků se speciálními vzdělávací-
mi potřebami, pomoc při komunikaci mezi učiteli 
a žáky a při komunikaci mezi učiteli a zákonnými 
zástupci žáků, individuální i skupinová podpora 
žáků při přípravě na výuku.
 
NABÍZÍME:
- platové ohodnocení 8. třídy, platový stupeň dle  
praxe
- osobní ohodnocení dle odvedené práce
- zajímavá práce v jedné z největších škol v Praze
- příspěvek na stravování
- příspěvek FKSP na dovolenou, volnočasové 
aktivity, vzdělávání
- každoroční odměny
- osm týdnů dovolené
- přímá a nepřímá pedagogická činnost
- výborné vlakové spojení z centra Prahy
 
 V případě zájmu pište na srchova@zspolesna.cz
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PRVNÍ LEDNOVÉ DNY 
V MŠ ROHOŽNÍK
Irena Smolíková

Uteklo to jako voda a jedny z nejkrásnější svátků roku jsou za 
námi. První lednové dny v naší mateřské škole byly plné vyprá-
vění dojmů z vánočních svátků, štědrovečerní nadílky a vzpo-
mínání na adventní prožitky z akcí naší školky. Od mikulášské 
nadílky s tím nejhodnějším čertem, vánoční výtvarné dílny plné 
pohody a kreativního tvoření, po zpívání našich dětí při zahájení 
vánočních trhů na Mariánském náměstí. 

Také jsme si společně s rodiči zazpívali a vánočně se naladili 
při „Zpívání u stromečku“, které se již na naší školkové zahradě 
stává vánoční tradicí. Opět nás přijela podpořit naše kama-
rádka Radka Fišarová, která nás tentokrát doprovodila hrou na 
kytaru. Mohli jsme zklidnit mysl a třeba jen tak poslouchat u na-
šeho zahradního betlému i ochutnat vánoční sladkosti od našich 
milých rodičů a vypít něco pro zahřátí.

 I k nám tajně zavítal Ježíšek a přinesl všem dětem dárky. Jen 
naši školkoví kamarádi „Človíček a paní Človíčková“ možná 
něco zahlédli... Svátek Tříkrálový jsme oslavili průvodem králů 
po školce, popřáli jsme si vzájemně hodně radosti a v duchu 
našeho školkového motta: „Vše s úsměvem“. Těšíme se, co nám 
ve školce přinese rok 2024. Určitě to budou zajímavé akce, nové 
zážitky při hrách, jedinečné objevy, radosti a překvapení. Pře-
jeme i vám hodně úsměvů a barev do každého všedního dne.

V SEDMIKRÁSCE SE DĚTI 
UČÍ PŘÍRODU CHRÁNIT      
I POZNÁVAT
Radka Fischerová

Vše začalo již před několika lety, kdy se část zahrady začala 
proměňovat v zahradu jedlou. Naším cílem bylo, aby děti mohly 
zcela volně ochutnávat plody z jedlých stromů a keřů a násled-
ně je také využít i v kuchyni při ochucení nebo doplnění jídelníč-
ku. Na zahradě tak přibyla bylinková zahrádka, jedlá spirála s 
lesními jahodami, rybízy a kanadskými borůvkami a další jedlé 
keře či stromky. Ve vyvýšených záhonech děti společně s paní 
učitelkami pěstují s větším či menším úspěchem běžné druhy 
zeleniny, jako je mrkev, hrášek nebo rajčata. Děti se tak učí 
zodpovědnosti při péči o záhonky, ale také se učí vyrovnat se s 
neúspěchem, když různí škůdci část úrody zničí. 

Při péči o záhonky mají děti možnost zkoumat půdní živočichy a 
určovat jejich názvy podle zakoupených atlasů. A protože naším 
cílem je přírodu nejen poznávat, ale také jí pomáhat, máme na 
zahradě několik budek a hnízdících míst pro volně žijící ptáky, 
několik ježčích domečků a hmyzí hotel. V loňském roce jsme 
se rozhodli pomoci i včelám, a to založením květinového záho-
nu, na kterém v průběhu celého roku postupně vykvétají luční i 
okrasné květiny.  Záhon jsme zakládali s dětmi pomocí metody 
semínkových bomb, takže jeho výsledná podoba byla pro nás 
příjemným překvapením, a proto jsme se rozhodli v příštím roce 
květinový záhon ještě rozšířit. 

Naším velkým přáním je mít na zahradě malé jezírko, kde by 
děti mohly zkoumat a určovat i vodní živočichy. Jezírko by zá-
roveň v horkých dnech sloužilo jako pítko pro ptáky a někte-
ré drobné savce. Věříme, že i přes značnou finanční náročnost 
tohoto projektu se nám podaří sehnat na vybudování jezírka 
finanční prostředky a naše školková zahrada nabídne útočiště 
dalším volně žijícím živočichům.



24

SPOLKY

SPOLKY

ZAHRÁDKA V ÚNORU
Blanka Exnerová

Únor, podle meteorologů nejstudenější měsíc, den se prodlužu-
je, vždyť na Hromnice o hodinu více. Když se ukáže sluníčko, již 
má také svoji sílu a nás láká zahrada na první jarní práce. Teď 
si říkám, co mám o zahradě napsat, když už snad bylo napsáno 
vše a každý časopis má svou část věnovanou zahradě. Snad 
přeci se najde něco, co vás zaujme. 

Při přípravě záhonů si někdy klademe hamletovskou otázku: rýt, 
či nerýt a kdy. Ani u odborníků není jednoznačná odpověď. 

PROČ ANO: rytí provzdušňuje těžké půdy, a ještě ji vylepšíte 
kompostem, listovkou, pískem či dřevěným uhlím – provzdušníte 
ušlapanou, udusanou půdu, tím usnadníte vsakování vody do 
země. Rytím znesnadníte život hrabošům, můžete narušit i jejich 
hnízda. Půdu obohatíte o živiny, včetně dusíku, navrch vynesené 
mikroorganizmy odumřou, a tím ho zpřístupní rostlinám – snáze 
se zbavíte plevelů z delšími kořeny, vyberete kameny. Naklade-
ná slimáčí vajíčka se dostanou na povrch a zmrznou. Hroudy 
těžkých půd se mrazem rozpadnou, na jaře se lépe zpracováva-
jí. Při podzimním rytí zároveň můžete půdu vyhnojit, ale zase se 
říká, že se živiny přes zimu vyplaví.

PROČ NE: když nepřevracíte půdu, nenarušíte složité vztahy mi-
liard půdních mikroorganizmů a hub, které pracují ve prospěch 
rostlin, když mají klid. Lehké půdy zbytečně nevystavíte erozi a 
snadnému odplavování živin. Rytí = provzdušnění dočasně pro-
spěje rostlinám, ale neprospívá tvorbě humusu, a tudíž schop-
nost půdy zadržovat vodu a dlouhodobě si udržet úrodnost. Po-
kud půdu místo rytí pravidelně nastýláte kompostem a mulčem, 

zvýšíte její schopnost zadržovat vodu snížíte její vysychání, to je 
při letních vedrech velice důležité. Neprobudíte semena plevelů, 
která klidně spí v hloubce, dokud se nedostanou blíže ke světlu 
a klíčí. Podpoříte žížaly, které pracují za vás, půdu provzdušní, 
pohnojí, chodbičky mají až do hloubky dvou metrů, rozhozený 
mulč či listí vtahují do země, uklízejí a půdu obohacují.

TIP NA PLEVEL: na zaplevelený záhon položte kartony, na ně 
min. 10 cm kvalitního kompostu, půda pod kartonem nesmí být 
hutná, pak bude záhon úrodný, kořeny rostlin si časem najdou 
cestu i pod rozložený karton. Vytrvalé plevely vzhůru nepustí, po-
kud kartony naklademe pečlivě s přesahy. Jestli máte dostatek 
kompostu a organického materiálu, můžete založit i vyšší zákon, 
případně ho ohradit.         

Sama ryji, některý záhon jen kopáčem překopu, vždy podle citu 
a také svých fyzických schopností v daný čas. Každá zahrádka 
má svoji půdu a má se vyzkoušet co jí „sluší“. Pro pěstitele bro-
skví: na podzim stromky broskví měly dlouho zelené listy a první 
postřik proti kadeřavosti je nutný provést co nejdříve, za bezvětří 
při teplotě přes 6°C je ten nejlepší čas. 

V březnu vás pozveme ke tradičnímu setkání u pomníku                    
T. G. Masaryka – 7. března a na výroční členskou schůzi ZO 
Českého zahrádkářského svazu Újezd nad Lesy – 16. března. 

Delší článek s dalšími radami na našem webu 
https://kvetyujezda.ic.cz
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KAS ZVE NA SVÉ AKCE
ČLENSKÁ SCHŮZE:
3. 2. se koná výroční členská schůze v jídelně Ma-
sarykovy ZŠ v Polesné (vstup z Čentické ul.) Ve 14 
hodin prezence a výběr členských příspěvků (výše 
zůstává stejná). Začátek schůze ve 14.30 hodin.

Zrekapitulujeme, co jsme podnikli, jak jsme na tom 
s financemi a co chystáme v roce 2024. Zveme 
všechny členy, i ty, kteří se chtějí členy stát. Kdo 
se nebude moci zúčastnit schůze, může zaplatit 
příspěvky do konce března u paní Krajzingrové 
(tel. 736 417 414).

VYCHÁZKY:
21. BŘEZNA
Praha - Karlov a jeho okolí

18. DUBNA
Zámek Ctěnice a procházka po Vinoři

VÝLETY:
18. KVĚTNA
Zámek Vrchotovy Janovice, skanzen Vysoký Chlu-
mec
18. ČERVNA
Horšovský Týn, Domažlice, Muzeum Chodska

DIVADLO:
1. DUBNA
činohra Kytice- Národní divadlo

Sledujte prosím vývěsní skříňky, a také oznámení 
v ÚZ. 

Za výbor KAS Zuzana Dastychová st.

SPCCH POŘÁDÁ
BESEDA:
Zveme 29. 2. do kinosálu Masarykovy ZŠ na bese-
du s ředitelem Národní kulturní památky Vyšehrad 
Ing. arch. Petrem Kučerou, Ph.D. na téma Praha 
Karla IV. začátek v 17 hodin. 

Těšte se – bude to zase velice zajímavé. 

VYCHÁZKA:
Zveme 22. 2. na vycházku starou Prahou. 
Sraz v 10 hodin na Pohořelci. Účastnický poplatek 
30 Kč. Co nejsrdečněji zveme k osvěžení si znalostí 
o historickém jádru Prahy. 

REKONDIČNÍ POBYT:
Nabídka rekondičního pobytu pro členy SPCCH v 
hotelu Brdy ve Spáleném Poříčí v termínu 28. 4. až 
4. 5. v ceně 8 000 Kč. 

V ceně je zahrnuto ubytování ve tříhvězdičkovém 
hotelu s plnou penzí, autobusové výlety do okol-
ních cílů v Plzeňské kraji a doprava z/do Újezda. 
Přihlášky budou k dispozici a k vyplnění při výroční 
členské schůzi dne 2. 3. 

Vzhledem k platebním podmínkám ubytovatele je 
pak nutná bezhotovostní úhrada do 10. 3. 
Zájemci se mohou hlásit i paní Řezáčové, tel.: 603 
930 176.

CVIČENÍ:
Cvičení v bazénu začíná 1. 3. a bude probíhat do 
10. 5. (10 x). 

Ještě se můžete hlásit u paní Tomaidesové na tel. 
775 377 769.

ČLENSKÁ SCHŮZE:
Srdečně vás zveme na výroční členskou schůzi v so-
botu 2. 3. ve 14 hodin do školní jídelny Masarykovy 
ZŠ Polesná (vchod z Čentické ulice). 

Ve 14 hodin zahájení schůze vystoupením dětí z 
MŠ Sluníčko, dále se dozvíte, jak jsme hospodařili, 
jaké akce proběhly v roce 2023, co chytáme v roce 
2024. Malé pohoštění zajištěno.
 
Za výbor SPCCH Růžena Řezáčová
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1. VÝROČÍ REPUBLIKY V OSADĚ ÚJEZD ZA ÚČASTI TGM
Michael Hartman

V lednu jsme psali, čím je rok 2024 jedinečný. Na to bychom 
letos navázali připomínkou 105 let výročí 1. oslavy vzniku repub-
liky za účasti T.G. Masaryka, která se odehrála shodou mnoha 
jedinečných okolností právě na území Újezda nad Lesy.  

Nevýznamnější roli hrála vazba Újezda na Lichtenštejny.               
Ti byli jeho majiteli od roku 1623, loni jsme upozorňovali na       
400. výročí.  A pozvání ze strany knížete Jana II. z Lichtenštejna 
(5. 10. 1840 Lednice - 11. 2. 1929 Valtice), aby Masaryk v létě     
a na podzim roku 1919, kdy se rekonstrukcí Pražského hradu bu-
doval prozatímní prezidentský byt, využil k pobytu rodiny a kan-
celáře Kolodějský zámek. Slavnostní uvítání Masaryka ze strany 
kolodějských, újezdských a blatovských 24. 6. 1919 zaznamena-
la Kolodějská kronika (Pamětní kniha obce Koloděje, str. 100). 
V té době to byla také naše kronika, ke Kolodějům jsme jako 
osada patřili až do roku 1921. Tedy i zámek byl také „náš“. Ko-
lodějský kostel je administrativně kostelem naší farnosti dodnes. 

Lichtenštejny i po rozdělení připomíná v Újezdě jubilejní kámen 
(1898), postavený u nádraží na počest 40 let panování Jana z II. 
Lichtenštejna, řečeného Dobrý, jeho lesními zaměstnanci. S nimi 
souvisí též hotel Dasch (1898, kdysi také součást Koloděj, tzv. Ko-
lodějské Zálesí). Lichtenštejnská hájovna u nádraží z roku 1912 

(v Praze byl profesorem Albert Einstein a Okrašlovací spolek 
daroval zvon k dokončení Újezdské kamenné zvoničky) se po 
osamostatnění stala dokonce popisným číslem 1 nové Masary-
kovy třídy (za vlády komunistů rozdělena do dvou navazujících 
ulic Staroklánovická a Staroújezdská). 

Na závěr pobytu poslal Masaryk knížeti z Lichtenštejna dne     
30. 11. 1919 tento dopis: „Výsosti, ještě před tím, než opustím 
zámek v Kolodějích, chci Vám vyjádřit vřelý dík za Vaše přátel-
ství a pohostinnost. Předávám Vám zámek v nejlepším pořádku 
a musím se vyjádřit jak o zámku samém, tak především o jeho 
personálu jen s nejvyšším respektem. S přáními všeho dobrého 
Vaší Výsosti, Masaryk (v.r.).“  Telegram s odpověď knížete na 
děkovný dopis, objevený v rámci příprav 105. výročí v archivu 
prezidentské kanceláře, jsme již v ÚZ zmiňovali.  30. 11. je také 
poslední ze zhruba 40 záznamů Masarykova diáře obsahujících 
zmínku o Kolodějích. 

V rámci těchto časových mezníků ležel před 105 lety nejdůle-
žitější předpoklad pro naši událost. Další jedinečné a zajíma-
vé okolnosti 1. výročí republiky v roce 1919, v Újezdě, v Praze            
i v rozměru vpravdě celostátním bychom se rádi pokusili v rámci 
letošního výročí ukázat.

KRMENÍ PTÁKŮ
Co do krmítka dát a čeho se raději vyvarovat? 
A jak je to s vodními ptáky?

ANO
- semínka: slunečnice, proso, mák, lněné semínko,   
pšenice
- ořechy: drcená jádra vlašských nebo lískových 
ořechů 
- plody: jeřabiny, ptačí zob, černý bez, rakytník, 
syrová jablka
- lojové koule

NE
- plesnivé nebo zkažené krmení
- solené, kořeněné nebo přepálené zbytky z ku-
chyně
- slazené věci: například doslazované rozinky

Ptáčci potrebují pít i v zimě, takže rozhodně neza-
pomínejte na pítko.

Vodním ptákům, jako jsou kachny nebo labutě, 
můžeme zejména v mrazivém počasí také tro-
chu přilepšit. Co je pro ně vhodné a co naopak 
spíše škodí?

ANO
- obiloviny (pšenice, oves, žito a další)
- zelenina (listový salát, kukuřice)
- luštěniny (hrách, cizrna)
- vařené brambory, speciální granule pro vodní 
ptáky

NE
- pečivo
- plesnivé a zkažené potraviny
- kořeněné, slané, sladké a mastné potraviny
- krmivo s ostrými hranami, které by mohlo ptá-
kům poranit jícny
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ŠACHOVÝ TURNAJ
PRO MALÉ I VELKÉ
Tomáš Velecký

V sobotu 20. ledna se v místním Polyfunkčním domě konal              
Pololetní šachový turnaj pro děti pořádaný DumUm a Šachovým 
spolkem Újezd n. L. Na start se postavilo celkem 27 mladých 
šachistů, kteří se snažili ze všech sil, aby zvítězili. Atmosféra byla 
plná nadšení a soustředění. Pohodovému průběhu přispíval im-
provizovaný bar, kde se kromě nápojů objevily také dobrůtky 
od maminek.

Po čtyřech hodinách těžkých bojů byly známy výsledky. V ka-
tegorii 10 let a více zvítězil Daniel Tomas Jindra se 6 body,          
ale celkovým vítězem turnaje, a tedy i vítězem kategorie mlad-
ších se stal talentovaný Gabriel Mallein ziskem 6,5 bodů ze 
7 možných! Cenu si ale odnesl každý díky podpory Bambule, 
království hraček. Děkujeme všem, kteří se na turnaji podíleli                
a těšíme se na příští ročník, bylo to moc fajn! Zvláštní poděková-
ní patří panu Jiřímu Gibišovi, který nám daroval ručně vyráběné 
cínové šachy – nádherné a v perfektním stavu.

TAEKWONDO 
OPĚT MEZI 
NEJLEPŠÍMI
Martin Horák

Rok 2023 je definitivně minulostí a je tedy na čase bilancovat.   
V kyorugi (zápas) se nám zadařilo především v taekwondo      
Extralize mládeže, kde jsme se umístili na 3. místě. Získali jsme 
stejný počet bodů jako druhý tým, ovšem rozhodovalo pořadí 
na Czech Open a lepší výsledek si z tohoto turnaje odnesl sou-
peř. Zároveň nám z této ligy vzešla vítězka – Nina Dobrovolná, 
která tak podtrhla skvělou sezónu. Letos ji čeká přesun z kade-
tek do juniorek a my jí přejeme, aby na své výkony navázala      
i ve vyšší věkové kategorii. 

V poomsae (sestavy) přišel úspěch v obou ligách.                                     
V Národní lize poomsae (nízké pásky) jsme stejně jako loni 
obsadili 3. místo. Potěšil nás především náš pokrok, jelikož             
v roce 2022 jsme museli o 3. příčku bojovat. Loni už bylo třetí 
místo s přehledem a přiblížili jsme se příčce druhé. Navíc máme            
v této lize dvě vítězky – Lucii Novotnou a také Dianu Helenu Špi-
lerovou, která získala nejvyšší počet bodů ze všech závodníků. 
V Extralize poomsae (vysoké pásky) jsme měli taktéž shodný 
počet bodů jako 2. tým, ale i tady bohužel rozhodovalo pořadí 
na Czech Open a je z toho 3. místo. Nicméně stejně jako v kyo-
rugi bereme tuto skutečnost jako motivaci pro následující rok.             
I zde máme své vítěze, konkrétně jich je 5 – Adam Dryml, Martin 
Horák, Tomáš Přinda, Denisa Zakopalová a Magdalena Zíková. 
Všem vítězům a vítězkám gratulujeme. Věříme, že letos počet 
vítězů navýšíme a stejně tak ještě vylepšíme klubová umístění. 



28

ZPRÁVY OD SOUSEDŮ

ZPRÁVY OD SOUSEDŮ

BĚCHOVICE
Nové informační cedule 
Nová zastávka vlaků Rajská zahrada, celý přestupní uzel 
Palmovka nebo stanice metra Chodov. To jsou tři místa, kde 
v metropoli funguje nový informační systém v rámci projek-
tu Čitelná Praha. Orientační systém v jednotném tvarosloví      
a designu, kterému dominuje černá a bílá, by se měl letos 
objevit také v Běchovicích. Ucelený systém postupně na-
hradí stávající místní značení v různých typech městského 
území.

ÚVALY
Konec Mamuta
Obchodní dům na úvalském náměstí Svobody, lidově řeče-
ný Mamut, dozná změn. Třicet let stará dosluhující stavba 
by měla jít k zemi a nahradit by ji měl komplex bytových 
jednotek a prostor pro občanskou vybavenost. Takový je 
alespoň záměr investora, kterým je společnost Fisolta plus. 
Nově vzniklá obchodní pasáž počítá s tím, že v místě zůsta-
ne pobočka České pošty i komerční prostory. 

SIBŘINA
Obecní sál s tělocvičnou
Naši sousedé v Sibřině se pustili do projektu multifunkčního 
domu. V první fázi hledají firmu pro zpracování projektové 
dokumentace na stavbu kulturního sálu s tělocvičnou, který 
by měl vzniknout na obecním pozemku. Sál pro 120 lidí        
s balkonem, kompletním zázemím včetně malého baru, de-
montovatelným jevištěm a klubovnou v patře, by měl vyjít 
na 31 mil. Kč bez DPH.

KVĚTNICE
Pořádek ve značkách
Květničtí provedli místní šetření za účasti zástupkyně do-
pravního inspektorátu PČR a projektanta. Na jeho základě 
upraví dopravní značení v obci. Na hlavních komunikacích 
dojde k úpravě nesprávně umístěného dopravního značení, 
v obytných zónách nadbytečné značky naopak zmizí. Obec 
také nechá doplnit více návštěvnických parkovacích míst      
v obytných zónách.

KLÁNOVICE
Čistění lesa
Klánovičtí se pustili do úklidu lesa a postupně chtějí vyčistit 
celý pás lesa přiléhající k zástavbě. Proběhlo již pět dob-
rovolnických brigád, které organizuje klánovická radnice.      
Ta si od mizejících odpadů ze zahrádek na okraji lesa slibu-
je i méně divočáků a celkově přívětivější tvář obce.

      KONCERT
Radůza. Koncert osobité zpěvačky s nezaměnitelným 
hlasem, multiinstrumentalistky, autorky hudby a textů.

KDY: 7. ÚNORA OD 19:30 HODIN
Divadlo Horní Počernice

      DIVADLO
Na stojáka - Ondřej “En.dru“ Havlík a Petr “Nasty“ 
Cerha

KDY: 27. ÚNORA OD 19:30 HODIN
KC Beseda Klánovice

      BESEDA
Dakar, jak ho neznáte. Talkshow s dakarským repor-
térem Janem Říhou. 

KDY: 27. ÚNORA OD 19 HODIN

Hotel Svornost, Dolní Počernice 

      KINO
Sucho (ČR 2024, rež. Bohdan Sláma). Nový film drži-
tele několika Českých lvů a řady zahraničních cen.

KDY: 15. ÚNORA OD 19:30 HODIN

KC Beseda Klánovice
 

HYNEK ČERMÁK
FOTOGRAFIE

RODÍM SE
BRODÍM SE
A  MÁM  TO  U  NOSU

MATKA
MILENKA
MANŽELKA

VÝSLEDKY OMYLŮ
A   POKUSŮ

2. 2. — 10. 4. 2024
KC BESEDA
Slavětínská 120
Praha 9 - Klánovice
www.kcbeseda.eu
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STAVEBNÍ FIRMA BMS REKON, S.R.O.
Poličanská 1429, Újezd nad Lesy

Tel: 777 616 207, e-mail: bms-rekon@volny.cz

Provádí: kompletní rekonstrukce bytů, bytová jádra, dlažby, ploty,

vinylové podlahy, malířské práce, zateplení fasád, zámkové dlažby aj.

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU
NA SKLÁDKU!

Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd.
Sami naložíme a odvezeme nepotřebné věci

za rozumnou cenu.
Tel.: 773 484 056

OBKLADY, DLAŽBY,
REALIZACE KOUPELEN...

728 033 583
martin@lundak.cz

TPGAS SERVIS S.R.O.

Revize a zkoušky plynového zařízení, tlakových nádob, servisní údrž-
by a opravy plynových zařízení, kontroly a instalace spalinových 

cest, servisní kontroly klimatizací a tepelných čerpadel.

ING. TOMÁŠ PINKAVA / TEL: +420 608 153 828
E-MAIL: PINKAVATOMAS@SEZNAM.CZ

Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu

Tady mohl 
být váš  
inzerát
v ceně 
od 550 Kč.

Objednávejte na
inzerce@praha21.cz

WWW.VYKUPVECIZDOMACNOSTI.CZ
koupí veškeré vybavení domácností                           

např. hudební, filmové nosiče (VHS, CD, DVD, LP), knihy, 
sklo, porcelán, nářadí a další info se dozvíte na webu.

tel.: 704 142 317 / 602 262 786
email: dominikkovarik11@seznam.cz
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